

表47 臺、陸、港三地匯率之比較

Table 47 Foreign Exchange Rates of New Taiwan Dollar, Hong Kong Dollar, and Renmenbi

期 間 Period	新台幣 / 美元 NT\$/US\$	人民幣 / 美元 RMB/US\$	港幣 / 美元 HK\$/US\$	
1991	26.810	5.3200	7.760	
1992	25.160	5.5100	7.730	
1993	26.630	5.7700	7.730	
1994	26.240	8.4500	7.740	
1995	27.270	8.3200	7.730	
1996	27.490	8.3000	7.740	
1997	32.640	8.2800	7.750	
1998	33.710	8.2800	7.750	
1999	31.400	8.2800	7.770	
2000	32.990	8.2800	7.800	
2001	34.999	8.2765	7.798	
2002	34.753	8.2770	7.799	
2003	33.978	8.2767	7.787	
2004	31.917	8.2765	7.788	
2005	32.850	8.0702	7.777	
2006	32.596	7.8087	7.773	
2007	32.443	7.3046	7.798	
2008	32.860	6.8346	7.751	
2009				
	1月 Jan.	33.801	6.8380	7.756
	2月 Feb.	34.950	6.8379	7.754
	3月 Mar.	33.917	6.8359	7.753

註：1. 台幣及人民幣自1993年起係指各年年底或各月月底美元即期匯率。

2. 中國大陸「中國人民銀行」發布「中國人民銀行關於進一步改革外匯率管理體制公告」，宣布1994年1月1日起，結束人民幣匯率官價與調劑價分立的雙軌制，而改採單一的以市場供需為基礎的浮動匯率制，故1994年的匯率較1993年底巨幅貶值。

資料來源：我國央行『金融統計月報』、中國大陸中國「人民銀行」、香港統計局。

Note:1. Since 1993, the figures for NT\$ and RMB are the end-of-period exchange rates.

2. The RMB was depreciated at Jan. 1, 1994 due to the changes in Mainland China's foreign exchange regimes.

Source: Financial Statistics Monthly, Central Bank, ROC; The People's Bank of China, PRC; Hong Kong Census and Statistics Department.